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摘要  以黄淮海平原大气边界层的观测数据为基础，发展了一个土壤－植被－大气多层模式，对大气和地表进行
耦合模拟．模式对植被冠层作多层划分，以助于细致了解植被冠层沿高度分布的各物理量，为非均匀下垫面的参
数化提供依据．运用观测结果对数值模拟结果进行验证，表明该模式较成功地模拟了陆气相互作用过程．同时，
对模拟进行了敏感性数值试验，以了解植被在陆气相互作用中的影响大小 
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A COUPLING MODEL OF THE LAND ATMOSPHERE INTERACTION 
WITH CANOPY INFLUENCE 1)
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  Abstract
  A coupling micrometeorological model for SPAC system over maize field in Huang Huai Hai Plain is presented. The model 
consists of turbulent flow equation system and canopy radiation assumption regarding energy balance for a leaf. The 
canopy is divided into several layers, aiming at revealing the vertical profiles of mean quantities within it and providing 
scientific basis for parameterization of terrestrial processes. The model is shown capable of well simulating the 
microenvironment of maize canopy in go...
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